
HET CDA VAN NU 

Voorzitter,

Het CDA is vaak doodverklaard. En ja, als je naar de verkiezingsuitslagen van de afgelopen decennia 

kijkt en je zou die lijn doortrekken, ja dan is het op een gegeven moment over en uit. Wij zijn toch 

niet de mensen die hier het licht uit doen?, zei dhr. Terpstra een aantal jaar geleden tegen mij. 

Het CDA van nu is niet dood, maar springlevend. Bij de Europese verkiezingen haalde het CDA in 

Leiden in aantallen bijna twee keer zoveel stemmen als bij de Tweede Kamerverkiezingen van 2023, 

met een opkomst die nu beduidend lager lag. 

En ja, de hoogtijddagen van weleer zijn misschien voorbij, maar u bent nog lang niet van ons af 😊 

Het CDA van nu is een partij die oog heeft voor grote thema’s. We zijn pro-Europees, pleiten voor 

meer defensie-uitgaven en sluiten onze ogen niet voor de klimaatverandering. Gezien de uitslagen in 

verschillende Europese landen en ook Nederland, maken we ons zorgen over polarisatie en 

verrechtsing die plaatsvindt. Sluipenderwijs gaan we met elkaar normaal vinden, wat niet normaal is 

of normaal hoort te zijn. 

Maar minstens evenveel aandacht als voor grote thema’s heeft het CDA aandacht voor thema’s 

dichtbij huis. En ja, dat gaat soms ook over die ondernemer die moet vertrekken, een specifiek 

kruispunt dat verkeersonveilig is, en zelfs ook bewoners die klagen over vogelpoep op hun auto’s. De 

term ombudspolitiek lijkt besmet na Richard de Mos, maar ik geloof dat het vertrouwen van mensen 

in de politiek alleen maar verder daalt als we ons alleen nog maar met beleidsnota’s bezighouden en 

niet met de concrete problemen waar mensen écht tegenaan lopen. 

Dus oog voor thema’s groot en klein. Terwijl we eerder deze maand in de Merenwijk flyerden voor 

onze Europakandidaat uit Zuid-Holland, trokken we tegelijkertijd de handen uit de mouwen om met 

vuilniszakken in de hand het afval bij de Kopermolen op te ruimen. Binnen een half uur vijf zakken 

vol, hoe is het mogelijk? En het trieste is: toen we het rondje gemaakt hadden, lag er weer afval. 

En dan komt de volgende poot van het CDA om de hoek kijken. We schamen ons niet voor de 

normen- en waardendiscussie. We mogen en moeten mensen aanspreken op fatsoen. Afval gooi je 

niet op de grond, maar ruim je op. Oudere mensen behandel je met respect. We gaan niet voor het 

ikke, ikke, ikke, maar voor wat we samen delen. 

Daarom kiezen we voor verenigingen. Ook die zijn vaak doodverklaard, maar gezien de tienduizenden 

Leidenaren die lid zijn is niets minder waar. We kiezen voor de aanpak van eenzaamheid, want 

eenzaamheid verdient niemand. 

En bij al deze ambities wil het CDA dat de lasten voor Leidenaren niet te veel stijgen, dat we 

tegelijkertijd onze financiën op orde hebben en daarin behoedzaamheid betrachten. 



En voorzitter, als we dan kijken naar de Kaderbrief die door het college is gepresenteerd, dan kunnen 

wij niet anders dan enthousiast zijn. 

Honderden gemeenten krijgen hun begroting niet meerjarig sluitend. Zaanstad 17,5 miljoen euro 

tekort, Enschede 30 miljoen. Andere gemeenten lukt dat misschien wel, maar moeten zwaar 

bezuinigen. Kijk naar Alphen aan den Rijn: een zwembad moet sluiten, de nieuwe sporthal wordt 

geschrapt, parkeertarieven worden duurder en ook nog 15% hogere OZB.

En kijk dan eens naar de gemeente Leiden: 

- We presenteren een meerjarig sluitende begroting en voldoen aan alle 

behoedzaamheidscriteria; 

- We hoeven geen zwembaden te sluiten, maar kunnen juist extra investeren. Investeringen die 

het CDA belangrijk vindt.

o Zoals de Lammenschansweg, belangrijk voor onze woningbouw en vergroening, maar 

ook de verkeersveiligheid. Afgelopen weken is daar weer zoveel gebeurd is. 

o Of de bibliotheek. Niet cultuur voor de happy few, maar een voorziening voor 

iedereen: jong en oud. 

o En vlak naast de bibliotheek, de cofinanciering voor de Hooglandse Kerk. Erfgoed dat 

met grote problemen te kampen maakt en deze impuls dringend nodig. Fijn dat de 

wethouder en het college dit hebben mogelijk gemaakt. 

- Vervolgens: wij hebben geen lastenverhoging, maar juist lastenverlagingen, bv. door de 

aangepaste rioolheffing. De tariefsverhoging voor verenigingen gaat niet door, daar is het 

CDA ook heel blij mee. Voor verenigingen gaan we overigens als CDA nog verder aan de slag, 

want sommige verenigingen hebben het moeilijk en verdienen onze steun. 

Voorzitter, tot slot. Het blijkt maar weer eens: de behoedzame koers van afgelopen jaar is wederom 

onze redding. Het was onze redding bij de stijgende rentes, en het was onze redding bij de tekorten 

die vanuit het Rijk waren aangekondigd.

Zijn we daarmee klaar nu de financieel betere tijden aanbreken? Allesbehalve. Behoedzaamheid blijft 

een dringende voorwaarde zolang Leiden zoveel schulden heeft. En ik ben blij dat die koers 

consequent door deze coalitie wordt gevolgd. 

Kortom: het CDA is uitermate positief over deze kaderbrief. Leiden staat er goed op en wordt alleen 

maar nog mooier! 

 


